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Új óvodát építenek Tusnádfürdőn
A beruházást a magyar kormány finanszírozza
• Ünnepélyes ke-
retek között tették 
le a tusnádfürdői új 
óvodaépület alap-
kövét pénteken. A 
fürdőváros jelenlegi 
óvodaépülete ugyan-
is sok szempontból 
nem felel meg a mai 
kor elvárásainak, 
ezért szükségszerű-
vé vált egy új épület 
felépítése. Ehhez a 
beruházáshoz a ma-
gyar kormány nyújtott 
finanszírozást.

B A R A B Á S H AJ N A L

Három óvodai csoportnak ad 
majd otthont jövő tanévtől 
az új óvoda-napközi Tusnád-

fürdőn. Butyka Zsolt polgármester 
elmondta, az étteremrészt akár 

osztállyá is átalakíthatják, ha 
szükséges, ugyanakkor a ter-
vek szerint minden teremnek 
külön mosdója lesz. „Az a 
legfontosabb, hogy a főúttól 

távol építik fel, és zárt udvara 
lesz az épület mögött” – emelte ki a 
fürdőváros vezetője. Hozzátette: hi-
ánypótló lesz a létesítmény, hiszen 
a jelenlegi napközi nem felel meg a 

működési feltételeknek, ráadásul a 
főútra nyílik, és nem biztonságos a 
gyermekek számára; ugyanakkor 
egy rendes játszótere sincs. Az ala-
pozást már elkezdték, és várhatóan 
jövő nyárra be is fejezik.

Alapkő gyermekrajzokkal

Az ünnepségen részt vevő Potápi 
Árpád János, a Miniszterelnökség 
nemzetpolitikáért felelős állam-
titkára örömét fejezte ki, amiért a 
2016-ban elkezdett Kárpát-meden-
cei óvodafejlesztési program ilyen 
sikereket ért el, mint mondta, jó 

látni, hogy a beruházások jelentős 
részét már befejezték. „Tusnád-
fürdő egy szimbolikus helyszíne a 
magyar nemzetnek. Aki nemzetben 
gondolkozik, annak Tusnádfürdő 
immáron 30 éve megkerülhetetlen, 
hiszen minden évben itt találko-
zunk, bárhol is éljünk a Kárpát-me-
dencében, a nagyvilágban. Ha itt 
mindig hitet teszünk amellett, hogy 
ahol magyarok vagyunk, minden-
hol segítjük egymást, akkor úgy 
gondolom, hogy azon a közösségen, 
azon a városon is mindig kell segíte-
ni, ahol ezt szoktuk mondani. Ezért 
is támogatjuk ennek az óvoda-nap-

közinek a megépítését, amelyhez 
a magyar kormány hozzájárul” – 
hangsúlyozta az államtitkár.

Öröm számára, hogy az RMPSZ 
koordinálásában a Kárpát-meden-
cei óvodafejlesztési programon 
belül az utolsó zöldmezős beruhá-
zást is elkezdhetik – ezt már Burus 
Siklódi Botond, a Romániai Magyar 
Pedagógusok Szövetségének elnö-
ke mondta. „Az alapkőbe helyezett 
időkapszulával pedig üzenünk a jö-

vőbe, megörökítve a múltat, hogy a 
tusnádfürdői közösség élni, fejlőd-
ni, fejleszteni akar” – fogalmazott. 
Az új óvoda-napközi alapkövébe 
helyeztek egy időkapszulát, amely-
ben az alapító okirat, a helyi közös-
ség üzenete, a műszaki tervek és a 
napi sajtó példányai mellett a helyi 
óvodások rajzai is helyet kaptak. A 
gyermekek ez alkalomból ünnepi 
műsorral készültek, amelyet a meg-
hívott vendégek előtt is bemutattak.

Az alapkőletétel ünnepélyes 

pillanata. Jövő tanévtől 

új épületbe járhatnak 

a tusnádfürdői óvodások

▴  F OT Ó : P I N T I  AT T I L A

Kárpát-medencei óvoda-
fejlesztési program 

Az összességében 38,5 milliárd 

forintos Kárpát-medencei óvoda-

fejlesztési program a jelenleg futó 

legnagyobb költségvetési külhoni 

program. A magyar kormány 2016 

decemberében indította el az 

óvodák, bölcsődék, iskola-óvoda 

komplexumok, kapcsolódó közne-

velési intézmények és környezetük 

építését, felújítását; az óvodape-

dagógusok képzését, az egész-

ségügyi, sport- és rekreációs szol-

gáltatások fejlesztését, a védőnői 

szolgálat fejlesztését és a virtuális 

óvoda létrehozását is magában 

foglaló Kárpát-medencei óvoda-

fejlesztési programot. Az elmúlt 

években Erdélyben 89 új óvoda 

és bölcsőde épült, és felújítottak 

383-at, összesen 472 tanintézet 

szerepelt a programban. Amint 

lezárul minden projekt, az egész 

Kárpát-medencében közel ezer 

lesz a felújított, felépített óvodák, 

napközik, bölcsődék száma.

R övid ünnepséget tartottak a nem-
rég felújított kászonjakabfalvi 

iskolában pénteken. András Ignác, a 
kászonaltízi Dr. Lukács Mihály Álta-
lános Iskola igazgatója elmondta: a 
kászonjakabfalvi iskola épülete több 
mint százéves, hiszen 1903-ban nyi-

totta meg kapuit. Az elmúlt 
évszázadban mindössze egy 
alkalommal, a 70-es években 
végeztek tatarozást rajta, az-
után nem történt semmilyen 
felújítás, így meglehetősen 

ráfért már a rendbetétel. A 80-
as években még úgy festett, nem na-
gyon lesz szükség az iskolára, ugyan-
is nagyon drasztikusan lecsökkent 
a tanulók száma, holott a 20. század 
fordulóján legalább 200 gyermek járt 
ebbe az iskolába – akkor a községnek 
háromszor akkora volt a lakossága, 

amely hovatovább csökkent, s ezzel 
együtt a beiskolázott gyermekek szá-
ma is. „Időközben aztán ezt a nehéz-
séget is túlélte a falu, és látszik, hogy 
továbbra is élni akar, tovább akar fej-
lődni, hiszen jelenleg 44 elemi iskolás 
és 20 óvodás kezdte meg az immáron 
teljes felújításon átesett épületben a 
tanévet” – osztotta meg az igazgató. 
A tanintézet jelenlegi modernizálását, 
akárcsak egy évszázada a felépítését, 
a magyar állam támogatta. A beru-
házás során a Dr. Pataki József Elemi 
Iskola és a Dr. Kovács Irén Jakabfalvi 
Óvoda neveket viselő intézményben 
két osztálytermet és két óvodai termet 
alakítottak ki. Az egyik legfontosabb 
hozadéka a korszerűsítésnek az, hogy 
a korábbi kinti illemhelyiségek helyett 
az épületen belül hoztak létre vizes-
blokkot. A másik nagy megvalósítás 

pedig a központosított fűtésrendszer 
felszerelése volt.

Hathatós támogatás

András Zoltán kászonaltízi polgár-
mester felszólalásában arról beszélt, 
hogy a hatósági ellenőrzések során 
rendszerint bírságokat és az iskola 
bezárását is kilátásba helyezték, már 
annyira nem felelt meg a működési 
feltételeknek. Patthelyzet alakult ki, 

és nem sikerült volna megvalósítani 
az épület felújítását összefogás nél-
kül, a helyi és a Hargita megyei önkor-
mányzat, valamint a magyar kormány 
segítsége nélkül – sorolta a községve-
zető. Az átadóünnepségen jelen volt 
Potápi Árpád János, a Miniszterelnök-
ség nemzetpolitikáért felelős állam-
titkára is. Mint ünnepi beszédében 
kiemelte: több mint 110 éves épület 
felújításáról van szó, amelyet annak 
idején a magyar kormány segítségével 

építettek itt Kászonban, Kelet-Erdély-
ben, Székelyföldnek az egyik legeldu-
gottabb vidékén. „Az itteni emberek 
kiállásának, helytállásának köszön-
hetően a magyarság, székelység meg-
maradt ezen a tájon, és az, hogy óvo-
dákat, iskolákat újítanak fel, az, hogy 
templomokat újítanak, újítunk fel 
közös erővel, vagy akár újakat építe-
nek, azt bizonyítja, hogy az itt élő ma-
gyarság itt jövőt képzel el magának és 
szülőföldjén, Erdélyben, Székelyföl-
dön akar boldogulni. Remélem, hogy 
Kászonjakabfalván, ahol valamikor 
jóval többen éltek, mint most, egyre 
több gyermeket vállalnak, és ez a falu 
is újra eléri azt a lakosságszámot, amit 
a régmúltban magáénak tudott” – fo-
galmazott Potápi. 

Barabás Hajnal

Megújult iskolaépületbe járhatnak a kászonjakabfalvi gyermekek
• Korszerűen felújított iskolaépületben kezdhették 
meg az idei tanévet a kászonjakabfalvi gyermekek. Az 
elemi iskolát és az óvodát magába foglaló tanintézet 
felújításának ünnepélyes átadóját pénteken tartották. A 
beruházást a magyar kormány támogatta.

A kászonjakabfalvi iskola felújítása 

előtt rendszeresen a működési 

engedélyének felfüggesztését helyezte 

kilátásba a közegészségügy
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